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USNESENÍ  ZASTUPITELSTVA  OBCE  LOVČICE

Usnesení ze 16. zasedání Zastupitelstva obce Lovčice, 
konaného dne 14. 2. 2024 

Zastupitelstvo obce Lovčice: 
• Schvaluje jako ověřovatele zápisu Evu Nepráškovou 

a Michala Čejku, jako zapisovatele Petru Petrovickou.
• Schvaluje program 16.  zasedání zastupitelstva 

dle předloženého návrhu.
• Bere na  vědomí zveřejněný záměr č. 1/2024 

a  schvaluje uzavření smlouvy o  zřízení věcného 
břemene mezi oprávněným – Vodovody a kanalizace 
Hradec Králové, a.  s., Víta Nejedlého 893/6, 500  03 
Hradec Králové, IČO: 48172898, a  povinným – obec 
Lovčice a stavebníkem – RD Developers Group s.r.o., 
Škroupova 4256/1, 636  00  Brno Židenice, IČO: 
10871641, za  jednorázovou náhradu ve  výši 100  Kč 
ve  věci zřízení služebnosti inženýrské sítě, jejímž 
předmětem je právo umístění, uložení a  provozu 
vodovodu v  pozemku parc. č. 680/14, vstupu 
a vjezdu v nezbytném rozsahu za účelem provádění 
kontroly, údržby, stavebních úprav, oprav, odstranění 
vodovodu, a povinnost povinné strany výkon těchto 
práv strpět. 

• Bere na  vědomí zveřejněný záměr č. 2/2024 
a  schvaluje uzavření smlouvy o  smlouvě budoucí 
o  zřízení pozemkové služebnosti inženýrské sítě 
č.  UZSVM/H/15376/2021-Ma mezi budoucím 
oprávněným – obec Lovčice, vlastníkem – Česká 
republika – Úřad pro zastupování státu ve  věcech 
majetkových, Rašínovo nábřeží 390/42, 128 00 Praha 
2  Nové Město, IČO: 69797111, a  investorem – 
RD  Developers Group s.r.o., Škroupova 4256/1, 
636 00 Brno Židenice, IČO: 10871641, ve věci sjednání 
podmínek pro budoucí uzavření smlouvy o  zřízení 
pozemkové služebnosti inženýrské sítě, jejímž 
předmětem bude: – strpění, umístění, provozování 
a  udržování inženýrské sítě, a  to prodloužení 

kanalizační stoky DN 250 na pozemku parc. č. 680/25 
a  veřejného osvětlení na  pozemcích parc. č. 680/15, 
680/25. 

• Bere na  vědomí zveřejněný záměr č. 3/2024 
a  schvaluje uzavření smlouvy o  zřízení věcného 
břemene – služebnosti IE-12-2007639/004  mezi 
oprávněným – ČEZ Distribuce, a.  s., Teplická 874/8, 
405  02 Děčín IV – Podmokly, IČO: 24729035, 
a povinným – obec Lovčice, za jednorázovou náhradu 
ve výši 1 210 Kč vč. DPH ve věci zřízení služebnosti 
inženýrské sítě, jejímž předmětem je - právo 
oprávněné strany umístit, provozovat, opravovat 
a  udržovat zařízení distribuční soustavy (kabelové 
vedení NN, přípojkové a  rozpojovací skříně, 
uzemnění, betonové sloupy) provádět jeho obnovu, 
výměnu a modernizaci na pozemcích parc. č. 680/16, 
680/17, 680/24, 2/1, 2/4, 2/5, 5, 6/1, 12/1, st. 75/1, 
129/5, st. 139/3, 313/7, 314/75, 314/78, 550/9, 
550/35, 550/54, 550/57, 550/58, 550/59, 557/3, 630/1, 
630/4, 631/3, 631/5, 633/1, 638/2, 638/24, 657/3, 679 
a - povinnost povinné strany výkon těchto práv 
strpět. 

• Bere na  vědomí zveřejněný záměr č. 4/2024 
a  schvaluje uzavření smlouvy o  zřízení věcného 
břemene – služebnosti IE-12-2007639/005  mezi 
oprávněným – ČEZ Distribuce, a.  s., Teplická 874/8, 
405  02 Děčín IV – Podmokly, IČO: 24729035, 
a povinným – obec Lovčice, za jednorázovou náhradu 
ve  výši 500 Kč vč. DPH ve  věci zřízení služebnosti 
inženýrské sítě, jejímž předmětem je - právo 
oprávněné strany umístit, provozovat, opravovat 
a  udržovat zařízení distribuční soustavy (kabelové 
vedení NN, přípojkové a  rozpojovací skříně, 
uzemnění, betonové sloupy) provádět jeho obnovu, 
výměnu a modernizaci na pozemcích parc. č. 680/18 a 
- povinnost povinné strany výkon těchto práv strpět. 

Zveřejněny jsou upravené verze dokumentů z důvodu dodržení přiměřenosti rozsahu zveřejňovaných osobních 
údajů podle zákona č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů v platném znění. Občané, kteří mají zveřejněné 
osobní údaje, k tomuto dali písemný souhlas. Úplná znění dokumentů jsou uložena v archívu obecního úřadu.
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• Schvaluje smlouvu o hrazení neinvestičních nákladů 
na přípravu stravy, která se dováží do Základní školy 
a  Mateřské školy, Lovčice, okres Hradec Králové 
z jídelny v Běrunicích od 1. 1. 2024 na dobu neurčitou 
s  obcí Běrunice, Hlavní 176, 289  08  Běrunice, IČO: 
00238988.

• Neschvaluje nabídku společnosti FRITEX s.r.o., 
č.  p.  108, 675  22 Markvartice, IČO: 29298555, 
na  spolupráci při likvidaci odpadu, a  to použitého 
kuchyňského oleje a  tuku z  domácností a  schvaluje 
dodatek č . 2  smlouvy o  poskytnutí služeb 
se  společností Černohlávek Group s.r.o., Církvice 57, 
285  33 Církvice, IČO: 08298963, na  spolupráci 
při  likvidaci odpadu, a  to použitého kuchyňského 
oleje a tuku z domácností – bezplatná obsluha. 

• Schvaluje poskytnutí finančního daru ZO ČSOP 
Polabí, Na  Zálesí 1473, Poděbrady III, 29001 
Poděbrady, IČO: 70843473, ve výši 5 000 Kč. 

• Schvaluje poskytnutí finančního daru organizaci 
Zdravotní klaun, o.p.s., Paříkova 355/7, Vysočany, 
19000 Praha 9, IČO: 26547953, ve výši 5 000 Kč. 

• Neschvaluje poskytnutí finančního daru obce 
Dymokury, Revoluční 97, 28901 Dymokury, IČO: 
00239089. 

• Neschvaluje zapojení obce do  "Projekt intenzifikace 
tříděného sběru". 

• Bere na  vědomí informace o  probíhaj ících 
i plánovaných akcích. 

• Schvaluje realizaci projektu "Dětská skupina Lovčice" 
s celkovými náklady 17 mil. Kč a předložení žádosti 

o  podporu do  programu a  výzvy "Národní plán 
obnovy, Budování kapacit dětské skupiny dle zákona 
č. 247/2014 Sb., o  poskytování služby péče o  dítě 
v  dětské skupině a  o změně souvisejících zákonů – 
veřejný sektor (číslo výzvy: 31_22_045)" s  tím, 
že  částečně bude projekt financován z  vlastních 
zdrojů a částečně z bankovního úvěru. 

• Schvaluje účetní závěrku příspěvkové organizace 
Základní škola a  Mateřská škola, Lovčice, okres 
Hradec Králové, Lovčice 73, 503  61 Lovčice, IČO: 
75015854, za  rok 2023 a  návrh rozdělení výsledku 
hospodaření za  rok 2023 ve  výši 57  393,69  Kč 
do rezervního fondu. 

• Schvaluje starostku obce, Ing. Petru Petrovickou, jako 
zástupce obce na  valné hromadě společnosti 
Vodovody a  kanalizace Hradec Králové, a.  s., Víta 
Nejedlého 893/6, Slezské Předměstí, 50003 Hradec 
Králové, IČO: 48172898, která se  bude konat dne 
5. 6. 2024. 

• Bere na vědomí žádost Spolku Lungta, Dlouhá 2/609, 
110 00 Praha 1, IČO: 67775845, o projednání připojení 
naší obce k mezinárodní kampani „Vlajka pro Tibet“ 
a neschvaluje připojení naší obce k  této mezinárodní 
kampani. 

• Bere na  vědomí informaci o  roční výši finančních 
prostředků na  vzdělávání a  školské služby a  limitu 
počtu zaměstnanců na  rok 2024  stanovené 
Ministerstvem školství pro Základní školu 
a Mateřskou školu, Lovčice, okres Hradec Králové. 

• Schvaluje rozpočtové opatření č. 1/2024.

DOTAZNÍKOVÉ  ŠETŘENÍ  
PRO  TVORBU  PROGRAMU  ROZVOJE  OBCE

Naše obec začala v současné době zpracovávat svůj 
program rozvoje, ve  kterém chceme vyjasnit priority 
rozvoje obce a rozvrhnout jednotlivé rozvojové činnosti 
na nejbližší roky. 

Program rozvoje obce je základním rozvojovým 
dokumentem obce. 

Umožní nám lépe využít našich finančních 
prostředků, je i  důležitým podkladem při získávání 
různých dotací na uskutečnění vybraných rozvojových 
záměrů. 

Považujeme za  velmi důležité zjistit vaše názory 
na  to, jaká by měla naše obec být a  co pro to všichni 
můžeme udělat. 

Obracím se  na vás proto s  žádostí o  vyjádření 
názoru na otázky uvedené v tomto dotazníku. 

Výsledky průzkumu poslouží výlučně jako podklad 
pro zpracování programu rozvoje obce a  poskytnuté 
údaje budou pečlivě vyhodnoceny. O výsledcích budete 
průběžně informováni – na  internetu, na  vývěsce 
i na veřejných projednáních.

Využijte prosím této příležitosti k vyjádření se. 
Děkuji Vám za spolupráci a projevený zájem. 

Dotazník mohou vyplnit lidé od 15  let. Mohou jej 
vyplnit ti, kteří mají trvalý pobyt v obci, ale i  ti, kteří 
v obci trvalý pobyt nemají, ale skutečně zde žijí.

Vyplněný dotazník, který jste obdrželi do svých 
schránek, prosím odevzdejte do 31.  3. 2024 
do  příslušných schránek na  obecním úřadě, ve  škole, 
v obchodě a na poště. Pokud se ve Vaší schránce objevil 
dotazník v nedostatečném počtu výtisků, můžete si 
nevyplněný dotazník vyzvednout na místech 
uvedených výše, kde můžete vyplněné dotazníky 
odevzdávat.

Dotazník můžete vyplnit i  elektronicky na  adrese 
https://pro-lovcice.vyplnto.cz/. 

K  otevření dotazníku můžete použít využít 
i připojený QR kód.

Petra Petrovická
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Bioodpad můžete ukládat do velkoobjemového 
kontejneru, který stojí na sběrném dvoře 
za fotbalovým hřištěm.

Otevřeno:
každou sobotu od 4. května 2024 
vždy od 10 do 11 hodin
(mimořádné otevření je samozřejmě možné 
po domluvě s obecními pracovníky)

Co PATŘÍ do bioodpadu?
- listí, plevel, tráva
- zbytky ze zeleniny, ovoce
- odpad z kuchyně rostlinného původu
- spadané ovoce
- pokojové rostliny
- odpady z květinových záhonů
- nedřevnaté natě

Co NEPATŘÍ do bioodpadu?
- maso, kosti, uhynulá zvířata
- tekuté zbytky jídel, oleje
- odpad z kuchyně živočišného původu
- biologicky nerozložitelné a jiné odpady

SBĚR BIOODPADU
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OPRAVY  PROSTOR 
OBECNÍHO  ÚŘADU

Rádi bychom vás informovali o  nadcházejících 
opravách prostor obecního úřadu. Tyto úpravy budou 
pokračováním nedávné renovace v knihovně a výměny 
dveří v celém prvním patře. V rámci těchto oprav dojde 
k  vým ěn ě k r y t i n y p o d l a h a  m o d e r n i z a c i 
elektroinstalace, aby bylo prostředí úřadu ještě 
přívětivější a funkčnější.

Práce budou probíhat ve  dvou etapách, aby 
minimalizovaly dopad na  běžné fungování úřadu 
a zajistily nejlepší možný průběh prací.

První etapa se zaměří na zasedací místnost a bude 
zahájena 25.  3. 2024. Po  dokončení této fáze budou 
kanceláře starostky, místostarosty a  účetní přesunuty 
do  této zrenovované místnosti , což umožní 
pokračování běžného provozu úřadu i  během druhé 
fáze oprav. Ta bude zahájena 29.  4. 2024 a  bude 
zaměřena právě na renovaci kanceláří. Během této fáze 
budou pracovníci úřadu nadále poskytovat veškeré 
služby, avšak může docházet k  určitým omezením 
přístupu do určitých prostor.

Snažíme se  zajistit, aby tyto opravy proběhly s  co 
n e j m e n š í m i k o m p l i k a c e m i . Děk u j e m e v á m 
za pochopení a trpělivost během této doby.

Petra Petrovická
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CANTUS  FEMINAE  ROZSVÍTIL  NOVÝ  ROK  KOLEDAMI
Dne 6. ledna se v Lovčicích konal novoroční koncert 

"Co se  této noci stalo". Ženský komorní sbor Cantus 
Feminae z  Nechanic, pod vedením sbormistra Petra 
Semeráka, předvedl krásné české a moravské koledy 
a  vánoční písně. Překvapivým prvkem bylo prolínání 
písní s  recitací básní a  hraným příběhem, což dodalo 
koncertu zajímavý rozměr. Toto slavnostní hudební 
setkání nejenom oslovilo posluchače svou kvalitní 
interpretací. Koncert vytvořil ideální prostor 
pro zakončení povánočních svátků, což bylo podtrženo 
přátelskou atmosférou tohoto setkání.

Petra Petrovická

DĚKUJEME  ZA  VAŠI  ŠTĚDROST  A  SOLIDARITU
Začátkem ledna tradičně vyšli do  ulic tříkráloví 

koledníci, aby do  našich domovů přinesli radostné 
poselství Vánoc. Celkem se v období od 1. do 14. ledna 
vypravilo pod Oblastní charitou Hradec Králové 
462  skupinek králů a  královen. Do  zapečetěných 
kasiček získali rekordních 2 432 752 Kč. Navíc, k datu 
18.  ledna 2024, dárci zaslali bezhotovostně dalších 
79 164 Kč.

Cílem Tříkrálové sbírky je vybrat co nejvíce 
finančních prostředků, ale stejně důležitý je lidský 
rozměr sbírky. S  každým úsměvem, koledou „Štěstí, 
zdraví, dlouhá léta, … vinšujeme vám“ přinesou 
koledníci králové lidem na ulicích i do  jejich domovů 
radostné poselství Vánoc.

Děkujeme malým i  velkým koledníkům za  pomoc 
při organizací Tříkrálové sbírky – školákům, skautům, 
farníkům, jednotlivcům i  celým rodinám. Děkujeme 
zástupcům úřadů, farností, institucí, obchodů. 
Děkujeme všem dárcům.

Co podpoříme z výtěžku Tříkrálové sbírky 2024
• Péči o nevyléčitelně nemocné a  jejich rodiny v domácím 

prostředí, shromažďování finančních prostředků pro 
přípravné práce, výstavbu a  provoz hospice ve  Stěžerách 
(40 %) 

• Konkrétní pomoc a  podpora osob v  řešení krizových 
situací prostřednictvím Poradny Domácí hospicové péče a 
Poradny pro lidi v tísni (15 %), 

• Provozně technické zázemí pro sociální služby 
a zdravotní péči (15 %) 

• Poskytování materiální pomoci občanům města Hradec 
Králové a občanům spádových obcí (17 %) 

• Okamžitou pomoc lidem v  nouzi (5  %), humanitární 
projekt v Indii (5 %, např. kvalifikační kurzy), krizový fond 
pro pomoc při mimořádné události (3 % např. povodně)

• Třetina z  celkového výtěžku je určena na  humanitární 
pomoc v rámci výdajů Charity Česká republika

Stále je možnost podpořit Tříkrálovovou sbírku on-
line na www.trikralovasbirka.cz Děkujeme, děkujeme, 
děkujeme…

https://www.charitahk.cz/podporte-nas/
trikralovasbirka111/

V obci  Lovčice se 
v letošním roce vybralo 

26 719 Kč.

vzadu zleva: Tereza Hájková, Tereza Pšeničková, Johanna Hadvigová, 
Agáta Jirková 
vpředu zlev: Vojtěch Holec, Matyáš Holec, Adam Pšenička, Břetislav 
Vidiečan, Damián Hadvig
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INFORMACE  ZÁKLADNÍ  A  MATEŘSKÉ  ŠKOLY

Tančíme

Cirkusové představení

„Slunce pálí, jaro je tu, 
kytička se hlásí k světu. 
Tak tady jsem, mámo Země, 
všechno hlady proudí ve mně. 
Chystej deště, velká horka, 
housátka se koupou z dvorka. 
Kytička se hlásí k světu, 
slunce hřeje, JARO je tu!“
To to letí, je tu březen a my se  s dětmi nemůžeme 

dočkat, až nastavíme hlavičky jarnímu sluníčku, 
zaposloucháme se do ptačího cvrlikání a  ucítíme vůni 
prvních jarních rostlinek. Známe jarní měsíce, spoustu 
kytiček, učíme se  nové básničky a  písničky. A  to nás 
baví. A  když si k  tomu všemu můžeme zahrát 
i na Orffovské nástroje, je z nás prima kapela, co hraje 
zvesela 😊 . Přivítali jsme do našich řad nové kamarády, 
společně s nimi si zopakovali školková pravidla, která 
bychom se měli snažit dodržovat. Předškoláci se byli již 
tradičně podívat na  kamarády z  prvního ročníku 
a navštívit p. učitelku Ondřejku, která se na děti už moc 
těšila. Vyzkoušeli si sezení v  lavici, přeci je to jenom 
něco trochu jiného než ve školce. My se s dětmi na jejich 
velký den pilně připravujeme, věnujeme se  rytmizaci, 
snažíme se vyslovovat správně všechny hlásky, mluvit 
ve větách, vyprávět příběh podle obrázku, složit slovo 
dle slabik, rozpoznat první hlásku, geometrické tvary, 
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rozlišovat pravou a  levou stranu, a  to není zdaleka 
všechno. Je toho hodně, viďte, ale naši předškoláci to 
zvládaj í hravě . Tento týden se  moc těš íme 
na  karnevalové dopoledne, masky, hry, soutěže, tanec 
a  divadelní představení, příští týden na  návštěvu 
u k r a j i n s ký c h p e d a g o g i c ký c h p r a c o v n í ků , 
environmentální program, divadelní představení 
v  Chlumci nad Cidlinou a  velikonoční výstavu, 
návštěvu p. N. Loudové a  povídání si o  knížkách 
a způsobu půjčování knížek.

„Zpívejme si, zpívejme
a mějme se rádi. 
S písničkou je veseleji, 
věřte, kamarádi. 
Kdo si zpívá, krásu vidí, 
nikomu nic nezávidí. 
Proto všichni písničkou
zaplavme zem celičkou.“

Přeji Vám všem krásné jarní dny, vážení čtenáři, 
a posílám pořádnou porci dobré nálady.

Za ZŠ a MŠ Lovčice Michaela Hůlková, učitelka MŠ

Geometrické tvary Třídění odpadu
KONEC ZIMY V LOVČICKÉ ŠKOLE 

Jaro už se pomalu hlásí o  slovo, ale co jsme v naší 
škole dělali na konci zimy? 

Na začátku ledna se  u  nás ve  škole objevila Liška 
Bystrouška, která nám s  ostatními loutkami zahrála 
divadelní představení. Dále jsme si díky výjezdnímu 

programu projektu Tonda Obal zopakovali, jak máme 
správně třídit odpad a  tím uchránit naši Zemi 
od  zbytečných odpadků. Také jsme se  dozvěděli, co 
se  děje s  vytříděným odpadem a  co všechno se  z  něj 
dále vyrábí. Poslední lednový den ve  škole se  tradičně 
věnoval rozdávání vysvědčení. 

Třídíme odpad s Tondou Obalem
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Naše škola je zapojena do projektu Mléko do  škol, 
díky kterému jsme v únoru obdrželi ochutnávkové koše 
s mléčnými výrobky, ze kterých jsme si vyrobili zdravé 
občerstvení. Ve  Filharmonii Hradec Králové jsme 
se podívali na vzdělávací koncert s názvem S  rytmem 
v patách. O tomto koncertu se dozvíte více z vyprávění 
našich žáků. V  polovině února k  nám zavítal Cirkus 
Paldus se  zábavnou show se  zvířátky, při které děti 
viděly např. vystoupení s  pejsky, žongléry a  akrobaty 
jen o trochu starší než naši žáci, ale také si mohly zkusit 
kouzlení. Jaké byly jarní prázdniny žáků 3.  ročníku, si 
můžete přečíst na konci našeho článku. Na konci tohoto 
měsíce jsme uspořádali pro veřejnost besedu 
6 000 namibijských kilometrů. Zamrzela nás velmi malá 
účast. Kdo nepřišel, určitě prohloupil, protože zážitků 
manželů Záhorových z  nedalekých Kněžiček bylo 
opravdu hodně. Vyprávění o  životě domorodců, 
o  různorodé přírodě a krajině bylo opravdu zajímavé. 
Navíc mohli účastníci ochutnat některá piva 
ze  sortimentu Pivovaru Záhora, protože některé 
výrobky jsou inspirované právě jejich cestováním. 
V rámci Dne otevřených dveří k nám 28. února zavítali 
budoucí i nedávní školáci. Někteří se přišli podívat, jak 
se  naše škola za  ty roky po  jejich odchodu změnila, 

a  zavzpomínat si na  školní léta zde strávená. Moc 
děkujeme všem návštěvníkům, že k nám zavítali. Žáci 
3. ročníku se v tento den věnovali finanční gramotnosti. 
S  průběhem tohoto projektového dne vás seznámí 
třídní paní učitelka Mgr. Kateřina Bradáčová. 

Vystoupení rodinného cirkusu Paldus

Beseda 6 000 namibijských kilometrů

      2x foto: Den otevřených dveří 
      Finanční gramotnost ve 3. ročníku - učíme se nakupovat
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Po prázdninách jsme ve  škole a  školní družině 
uspořádali maškarní rej, takže naše škola byla najednou 
plná princezen, pirátů, fotbalistů, hokejistů, rybářů 
a  dalších pohádkových i  nepohádkových postav. 
Pohádkovou atmosféru doplnilo loutkové představení 
Sůl nad zlato, při kterém se děti dobře bavily. 

V tomto měsíci se ještě vydáme za životem pod zemí 
díky enviromentálnímu programu paní Adamcové 
s názvem V hlíně. V úterý 12. února přivítáme návštěvu 
z Ukrajiny. Zástupci ředitelů ukrajinských škol a školek 
se  během prohlídky našeho regionu a  škol přijedou 
podívat i  k nám, aby se  seznámili s  tím, jak to u  nás 
ve  vzdělávání chodí. Potom děti z  MŠ a  žáci 

1.  a  2.  ročníku vyrazí do  Chlumce nad Cidlinou 
na  velikonoční výstavu a  divadelní představení 
Na kouzelném paloučku v Klicperově domě, ve kterém 
hostují Jů a Hele ze Studia Kamarád. 

Protože nezapomínáme na prevenci, pozvali jsme si 
program Všeobecné zdravotní pojišťovny ČR s názvem 
VZPoura úrazům, který informuje děti a  studenty 

Maškarní - z fotokoutku

Maškarní - třeťáci při tanci

Maškarní - masky z 1. a 2. ročníku
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o  tom, jak účinně předcházet úrazům a  jejich 
následkům. Projekt je realizován ve  spolupráci 
s  hendikepovanými pracovníky VZP ČR, kteří 
se prostřednictvím organizovaných setkání na  školách 
snaží dětem tuto problematiku přiblížit, upozornit je 
na  rizikovost určitých životních situací a naučit je, jak 
lze vhodnými preventivními opatřeními tato rizika 
omezit na minimum. Právě hendikepovaní pracovníci 
VZP ČR z  vlastní zkušenosti vědí, jaké je to žít 
s trvalými následky po úrazu a dokážou děti a studenty 
motivovat k zodpovědné péči o vlastní zdraví a zdraví 
lidí v  jejich okolí. Společným úsilím tak přispějeme 
k  tomu, aby nepřibývalo dětí, které v důsledku úrazu 
žijí s celoživotním handicapem. 

V  p á t e k 2 2 .  b ř e z n a p o  r o c e z a j e d e m e 
do  poděbradského DDM na  komentované zeměpisné 
promítání autorské dvojice Motani, letos s  názvem 
Šílená Indie aneb Sárí, turbany, tančící velbloudi 
a posvátné krysy. Pilně trénujeme na Velikonoční turnaj 
ve  vybíjené, který se  bude konat v  úterý 26.  března 
v  Hradci Králové. Snad se  našim nejstarším žákům 
bude tentokrát dařit. Prvňáčci se  opět zapojí 
do  prevent ivn ího programu Vese lé zoubky 
od společnosti dm drogerie markt s.r.o. Ke konci března 
už se  budeme chystat na  Velikonoce. Opět si 

připomeneme tradice a  zvyky a  budeme si užívat 
jarního sluníčka, kytiček a probouzející se přírody. 

Díky Rytmické show si na  začátku dubna 
vyzkoušíme bubnování i  jiné muzicírování. Pak 
se  budeme věnovat otázkám ekologie, protože 
na  5. dubna plánujeme akci Uklízí celá škola Lovčice, 
která proběhne v  rámci celorepublikového projektu 
Ukliďme Česko. Kdyby se  k nám chtěl někdo připojit 
a  s  uklízením pomoci, rádi ho uvidíme v 9  hodin 
před  školou. Pokud se  Vám termín nebo čas nehodí, 
nevadí, s  lovčickými hasiči je tu další možnost přiložit 
pomocnou ruku k  dílu v  sobotu 13.  dubna při akci 
Ukliďme Lovčice. 

Ve školce vrcholí přípravy předškoláků na  zápis 
do 1. ročníku, který se bude konat ve středu 17. dubna. 
Děti si to chodí do  I. třídy zkoušet a zatím to vypadá, 
že  to dobře dopadne. Kolem 22. dubna oslavíme Den 
Země. 

V květnu už snad bude jaro v plném proudu a my 
určitě vyšleme nějakého zástupce do  Chlumce 
nad Cidlinou, aby naši školu reprezentoval na Literární 
soutěži Antonína Lauterbacha. V  tomto měsíci bude 
probíhat zápis do mateřské školy na nový školní rok. 

Přejeme všem čtenářům hodně jarních slunečných 
dnů a úsměv na tváři.

Mgr. Eva Neprášková, ředitelka školy

FILHARMONIE HK 
Dnes jsme v 7:25 hod. odjeli do Hradce Králové. Tam 

jsme šli do  budovy, kde hrál filharmonický orchestr. 
Hráli tam Vltavu, Prodanou nevěstu atd. Bylo to moc 
hezké, ale i  napínavé. Byly tam postavy, u  kterých 
se zmínilo jméno např. Matěj, Ema, Daniela a Michala. 
Výletu dávám hodnocení 11/10. 

Jiří Peca, žák 4. ročníku

JAK PROŽILI JARNÍ PRÁZDNINY NAŠI TŘEŤÁCI? 
Jmenuji se  Čeněk Záhora. O  prázdninách jsem byl 

na  Žižkovské věži a  ve  vietnamské restauraci. Taky 
jsme byli u  zubaře. Pak jsem byl v  posteli. Hrál jsem 
na počítači. A taky jsem byl na mobilu. 

Čeněk Záhora

 V  sobotu jsme se začali balit, abychom mohli brzo 
vyrazit. A  já jsem se  těšil, až pojedeme do  IQlandie. 
V neděli nám zavolali Hoškovi, že jedou, tak jsme vyjeli 
taky. Když jsme dojeli, tak nám paní představila chatu. 
Pak jsme začali vybalovat a začalo se stmívat. V pondělí 
jsem vstal a  byla snídaně a  pak jsem se  koukal 
na televizi. 

Petr Zelený

 Ve čtvrtek ráno jsme jeli do  Hradce Králové 
na rentgen zubů. Potom jsme jeli na oběd. Pak jsme jeli 
na  laser game. Potom domů a  po  cestě ještě Mekáč. 
Doma jsme se  koukali na  šipky. A  potom do  postele 
a spát. Měla jsem divný sen. 

Nela Janoušková 

Můj nejlepší den byla sobota. Pak jsme jeli plavat 
do Kolína. Tam jsem se učila skákat šipku. Když jsme 
jeli domů, tak jsme se  stavili v  Kiku. Tam jsem si 
koupila punčochy a  přístroj na  izolepu. Ten přístroj 
jsem si pak vyzkoušela. Potom jsme hráli karty. 

Lucie Panchartková

 Já jsem si o prázdninách hrál s Matějem Saidlem. 
Kopali jsme si, byli u  mě doma, koukali na  televizi 
a běhali jsme. Pak jsme chytali ryby a  šli do obchodu. 
Koupili jsme si pití a brambůrky. Pak jsme šli k němu 
domů a  hráli 15 minut na mobilu. Potom jsme jezdili 
na koloběžkách. Já jsem spadnul a  rozbil si koleno. Šli 
jsme každý k  sobě domů a  pršelo celý večer. Najedl 
jsem se a šel spát. 

Maksym Hrechukh

                                     S rytmem v patách ve Filharmonii Hradec Králové
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Finanční gramotnost ve 3. ročníku - návrhy bankovek

Školská rada
Dne 6. 3. 2024  se  již podruhé sešla školská rada 

ve  složení Ing. Simona Mašindová (zástupce rodičů 
z  řad žáků), Mgr. Ondřejka Šraierová, (zástupce 
pedagogického sboru), Ing. Adéla Knittlová (zástupce 
zřizovatele školy) a zabývala se především schválením 
Výroční zprávy školy pro rok 2022/2023. Tato zpráva 
byla vzhledem k  neúplnosti vrácena ředitelce školy 
k  přepracování. Další program jednání se  týkal 
požadavku na  předložení koncepce rozvoje školy, 
předložení školního vzdělávacího programu a zajištění 
zpětné vazby na  fungování školy od  žáků, učitelů, 
rodičů a  provozních zaměstnanců prostřednictvím 
dotazníků „Mapa školy“. Současně školská rada 
opětovně upozornila na nefunkčnost webových stránek 
a stanovila termín jejich zprovoznění.

Jakékoli podněty je možné zaslat na  email: 
skolskarada@lovcice.eu

Za školskou radu Adéla Knittlová

PROJEKT VĚNOVANÝ FINANČNÍ GRAMOTNOSTI 
VE 3. ROČNÍKU 

Ve třetí třídě jsme se jako každý rok zabývali finanční 
gramotností. Projekt probíhal celý den napříč všemi 
předměty. Finanční gramotnost by dětem měla dát 
informace o  tom, jak dobře nakládat s  penězi 
v  rodinném hospodaření, jaké si vybrat zaměstnání, 
uvědomit si hodnotu peněz, dokázat zabezpečit sebe 
a  svoji rodinu. Nejprve jsme si vytvořili myšlenkovou 
mapu se  slovy, která nás napadla při tématu finanční 
gramotnost a  vysvětlili je. Seznámili jsme se  s  historií 
peněz, výměnným obchodem, poslechli pohádku Jak 
dědeček měnil, až vyměnil. Při ukázce bankovek 
a mincí, které jsme si podrobně prohlédli pod lupou, 
jsme posoudili jejich pravost. Nezapomněli jsme 
v  dnešní době na  důležité bezhotovostní platby, 
internetové bankovnictví. Žáci vymýšleli a  počítali 
slovní úlohy ze  života s  penězi. Odpověděli jsme si 
na otázky, co jsou pravidelné příjmy a výdaje, spoření, 
banka, bankovní účet. Abychom dovedli samostatně 
nakupovat, otevřeli jsme ve  třídě několik obchodů, 
ve  kterých jsme se  vystřídali jako nakupující 
a  prodávající. V  závěru dne jsme navrhli svoji 
bankovku. Celý den proběhl v dobré náladě se zájmem 
o dané téma.

Mgr. Kateřina Bradáčová, třídní učitelka

VÝLET DO HRADCE KRÁLOVÉ 
V  pátek 9.  února jsme jeli autobusem do  Hradce 

Králové. Pak jsme dorazili do Filharmonie a bylo to tam 
super. Byly tam i  jiné školy. Hrály se  tam různé písně. 
Byly tam tři děti, dvě holky a  jeden kluk. Ten hrál 
na saxofon a hrál fotbal. Jedna z holek zpívala a druhá 
tancovala. Všechny děti se styděly. Jmenovaly se Matěj, 
Ema a Daniela. Pak děti z  první řady šly na  podium 
a  tancovali tam. Pak jsme zase jeli do  školy. Mně se  to 
moc líbilo, chtěl bych tam jet zase.

Jáchym Košvanec, žák 4. ročníku

NOVĚ NÁS MŮŽETE SLEDOVAT NA 
FACEBOOKU

NÁŠ PROFIL JE
 ZŠ a MŠ Lovčice

A NA NOVÝCH WEBOVÝCH STRÁNKÁCH
http://www.zslovcice.cz/
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Během ledna a  února se  podařilo zapsat spoustu 
nových knih. Všechny informace můžete sledovat 
na facebookových stránkách knihovny nebo v katalogu 
na  webu obce. Nově v  knihovně proběhla posilovna 
mozku. Scházíme se  každé třetí pondělí v měsíci. 
Procvičujeme mozkové závity, hrajeme hry a užíváme si 
spoustu legrace. Děkuji moc za  podporu. Schůzky 
Knihovníčku pro nejmenší nám zaplňují knihovnu 
smíchem a  radostí dětí . Všem, kteří jako já 
s napětím čekají na vydání třetího dílu knihy od Karin 

Lednické – Šikmý kostel, mohu říci úžasnou věc. 
18. dubna 2024 vychází kniha a máme na ni vytvořenou 
předobjednávku. Již nyní se můžete zapisovat 
do pořadníku v knihovně. Březen, který je známý jako 
měsíc čtenářů, zakončíme druhým ročníkem Noci 
s Andersenem. 

Přeji všem krásné prožití velikonočních svátků 
a těším se na viděnou v knihovně.

Nikola Loudová – knihovnice

INFORMACE  KNIHOVNY

5x foto: Knihovníček
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Lovci perel 1. místo - Horynovi Jakub a Martin 
přečtených 25 knih

Lovci perel 2. místo - Jirásek Tobiáš Lovci perel 3. místo - Loudová Laura

3x foto: Další lovci perel

Posilovna mozku Vyrábění pro dospělé - lapače snů
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INFORMACE  MÍSTNÍCH  HASIČŮ
Sbor dobrovolných hasičů

Začátek letošního roku jsme zahájili výroční 
členskou schůzí 27. ledna v hasičárně. Na schůzi jsme si 
připomněli, co se minulý rok událo, a  jaké jsou plány 
do roku nového. Mimo našich členů letos také pozvání 
přijala zástupkyně Okresního sdružení hasičů 
Královéhradeckého kraje Marcela Hlávková, 
místostarosta naší obce Pavel Bárdy, zástupci sborů 
dobrovolných hasičů z  Běrunic, Velkých Výklek 
a zástupci Mysliveckého sdružení Hájek.

Týden po  výročce 3.  února jsme pro ty nejmenší 
uspořádali dětský maškarní karneval. Stejně jako loni 
jsme celý program přenechali profesionálům. Tentokrát 
jsme oslovili animační tým s  názvem „Pecky 
pro prcky“. Jedná se skupinku mladých lidí, které baví 
práce s  dětmi, rádi vymýšlejí netradiční dětské akce, 
vlastnoručně si vyrábějí rekvizity a  vše pak sami 
realizují. U  nás odstartovali jejich zbrusu nové turné 

Vyrábění pro dospěléVyrábění pro dospělé - lapače snů

2x foto: Maškarní karneval 2024
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„Suzzí a  Teo-cesta kolem světa“. Celá show trvala 
necelé dvě hodiny a  díky její energické moderátorce 
Zuzaně Rys, která je mimo jiné profesionální lektorka 
a  moderátorka, bylo celé vystoupení moc povedené. 
Moc děkujeme všem, že jste k  nám přišli. Bylo Vás 
opravdu více než hodně, odhadem tak 70 dětí plus 
rodiče, babičky, dědové. Díky všem!!!! 

Ve čtvrtek 15. února jsme zavítali na požární stanici 
do  Chlumce nad Cidlinou, kde se  konala výroční 
schůze našeho okrsku. Náš okrsek je složený z  SDH 
Chlumec nad Cidlinou, SDH Převýšov, SDH Lovčice, 
SDH Lučice a  SDH Pamětník. Společně se  snažíme 
o oživení našeho okrsku, protože za poslední roky jsme 
společně spíše nefungovali. Takže s příslibem nějakých 
společných akcí se  snad bude blýskat na  lepší časy. 
23. března Vás srdečně zveme na  již tradiční Hasičský 
ples. K  tanci a poslechu zahraje Nepál band. V sobotu 
13. dubna pořádáme spolu s obcí Lovčice úklid v okolí 
naší vesnice. Sraz bude v 9  h  u hasičárny. Pytle 
a  rukavice zajištěny. Dále bychom Vás chtěli pozvat 
30.  dubna k  hasičárně, kde budeme zabezpečovat 
občerstvení na  tradiční pálení čarodějnic pořádané 
obecním úřadem Lovčice.

Spoustu dalších zajímavostí a  fotek z  akcí najdete 
n a  n a š i c h i n t e r n e t o v ý c h s t r á n k á c h 
www.hasicilovcice.wz.cz a  také na  Facebooku Hasiči 
Lovčice.

Za SDH Čejka Michal

3x foto: Maškarní karneval 2024
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Jednotka sboru dobrovolných hasičů
14. 2. Převýšov – požár v rodinném domě

 Naše jednotka vyjela po  vyhlášení poplachu 
v 15.55 h. s CAS 30 a DA8 na nahlášený kouř ze sklepa 
rodinného domu. Po prvotním průzkumu bylo zjištěno 
zahoření dřeva a  papírů. Jednotky použily k  hašení 
jeden vysokotlaký proud a pomocí lopaty kouřící papír 
a dřevo ze sklepa oknem vyházeli. 

Zasahovaly jednotky: JSDH Lovčice, JSDH Chlumec 
nad Cidlinou, JSDH Převýšov, HS Nový Bydžov, Policie 
ČR 

Za jednotku Lovčice zasahovali: Hála S., Čejka M., 
Herman T., Loucký J., Šídlo P., Komárek D.

2. 3. Brigáda, školení, údržba 
Členové jednotky provedli údržbu a  vyzkoušeli 

všechny motorové agregáty, které jsou ve  výbavě 
zásahových vozidel. Dále namontovali nové bedýnky 
do  tatry, které budou sloužit na  přepravu špinavých 
hadic po zásahu, a provedli drobné opravy na budově 
hasičárny.

Za JSDH Čejka Michal

2x foto: Požár Převýšov 14. 2. 2024
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POSTNÍ DOBA 
Popeleční středou (letos 14.  2.) začala postní doba, 

která je časem přípravy na  slavení největších 
křesťanských svátků – Velikonoc. Na  začátku postu 
se  uděluje "popelec", který je znamením výzvy 
ke  kajícímu smýšlení. Postní doba trvá 40 dní (což je 
připomínka postu Ježíše Krista na  poušti před Jeho 
veřejným působením), v  tomto čase jsme zváni 
k  ztišení, modlitbě a  rozjímání o  Lásce Boží, která 
se nám zjevila zejména Kristovou křížovou cestou.

VELIKONOCE 
Slavení velikonočních svátků začíná "Květnou" 

nedělí (letos 24.  3.), která je připomínkou slavného 
vstupu Ježíše do  Jeruzaléma (v  tento den se  žehnají 
ratolesti). Slavení pokračuje na „Zelený“ čtvrtek, kdy si 
připomínáme poslední večeři Ježíše s učedníky a  Jeho 
modlitbu v  Getsemanské zahradě. „Velký“ pátek je 
památkou ukřižování a  smrti Krista. V „Bílou“ sobotu 
po  setmění už začíná slavení Vzkříšení Ježíše Krista 
(slavnostní bohoslužbou – "vigilií"), velikonoční svátky 
pak vrcholí velikonoční nedělí. Následuje velikonoční 
doba (7  týdnů), ve  které si připomínáme zjevování 
Vzkříšeného Krista učedníkům. Velikonoční doba končí 
slavností seslání Ducha svatého (letos 19.5.). 
Po velikonocích ještě slavíme slavnost Těla a Krve Páně, 
které je podle místní tradice poutní slavností 
(letos 2. 6.).

PŘIPRAVUJEME
Upozorňujeme na  změnu programu bohoslužeb 

v  letní době (od 31.  3.): 1. sobota v měsíci v 18 hodin 
(s  nedělní platností), neděle (2., 3.  a 4.  v  měsíci) 
v 11 hodin

Letos taky plánujeme farní výlet (2. – 5.  5.) 
do kláštera v Kostelním Vydří. Poutní místo s kostelem 
Panny Marie Karmelské a  klášterem z 18.  století 
se nachází na kopci za vesnicí uprostřed krásné přírody. 
Po  roce 1990 zde opět působí komunita karmelitánů 
a konají se zde poutě a duchovní akce.

Přejeme požehnané Velikonoce!
PaedDr. Vladimír Beňo, jáhen farnosti

INFORMACE  ŘÍMSKOKATOLICKÉ  FARNOSTI

Velikonoční bohoslužby v Lovčicích
Květná neděle 24. 3. v 11 hodin 

Zelený čtvrtek 28. 3. v 19 hodin
(modlitební setkání "Getsemanská zahrada" ) 

Velikonoční neděle 31. 3. v 11 hodin

(Na  Velký pátek a  Bílou sobotu budou slavnostní 
bohoslužby v Chlumci nad Cidlinou.)

Komunitní Společná CIDLINA připravuje v  rámci 
regionu další společné akce pro nadcházející období, 
a  tak využiji Lovčický zpravodaj, abych vás s  nimi 
seznámil. 

V  měsíci březnu to bude seminář na  instalování 
aplikace "Mapy" do mobilních telefonů. Ten by se měl 
uskutečnit 21.  3. od 9  hodin v Chlumci nad Cidlinou 
v Říhově domě. 

Dále by bylo možné v případě zájmu zajistit lektora 
na  jarní tvoření, které by spočívalo v  pletení věnců 
z březového nebo vrbového proutí. 

Na 30.  5. je připravováno setkání seniorů z  celého 
regionu, které by se  mělo uskutečnit od 14  hodin 
v  Kosicích, a  jeho motem bude „Regionální 
koláčování“. Ke zpestření programu bude i živá hudba. 

Společná CIDLINA vydala brožuru, která vznikla 
v  rámci projektu Sociální, finanční a  energetické 
poradenství v  regionu Společná CIDLINA. Činnost 
tohoto projektu má podpořit obyvatele našeho regionu 
v  sociální oblasti . Tato brožura nabízí rady 
jednotlivcům, rodinám s  dětmi a  seniorům, jak 
se  vyrovnat s  obtížnými situacemi, které se  mohou 
vyskytnout v  našich životech. Brožura je průvodcem, 
který vám ukáže možnosti, jak ušetřit a  zvýšit své 
příjmy, kde hledat podporu nebo jak pomoci člověku 

v  krizi. Brožura je k  dispozici v  elektronické verzi, 
kterou je možné stáhnout na  www.spolecnacidlina.cz 
nebo prostřednictvím QR kódu. V  tištěné podobě je 
k vyzvednutí na chodbě obecního úřadu a v knihovně. 

V případě dotazů se můžete obrátit na p. Zezulku. 
tel. č. 739 966 271. 

Václav Zezulka, kontaktní/komunitní senior za obec

INFORMACE  PRO  SENIORY  (A  NEJEN  PRO  NĚ)
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ZPRÁVA  Z  ODDÍLU  SOKOL  Z. S.
Vážení sportovní přátelé, přinášíme vám nové 

sportovní zprávy z  oblasti fotbalového oddílu. 
Až budete číst tento plátek, tak budeme mít za  sebou 
zcela určitě úvodní kolo a možná i dvě z mistrovských 
utkání jarní části okresního přeboru. Po  podzimu 
se  naše družstvo dospělých nachází na  druhém místě 
v  tabulce s  celkovým skóre 55 : 24 a 33  body. Toto 
umístění v Lovčicích již dlouho nepamatujeme. Diváci 
si tudíž budou přát, a vedení též, na tyto výkony v jarní 
části navázat. V  podzimním čísle tohoto plátku jsem 
vám uváděl, že Olympia Hradec Králové, která se 
mimochodem nachází na  prvním místě tabulky, 
se  nedostavila do  Lovčic na  zápas. Toto bylo řešeno 
na  Okresním fotbalovém svazu u  komise STK a  DK, 
kde tato záležitost byla vyřešena kontumací 
a přidělením tří bodů ve prospěch Lovčic. Tento oddíl 
však ještě využil práva a odvolal se k nejvyšší instanci, 
čímž je Fotbalová asociace České republiky v Praze a ta 
na konci roku potvrdila rozsudek OFS Hradec Králové. 
Zimní příprava začala v  polovině měsíce ledna 
soustředěním v  Josefově Dole. Tohoto soustředění 
se  zúčastnilo cca 18  hráčů a  ti si to náramně užili. 
Během tohoto soustředění proběhlo i  přátelské utkání 
s  fotbalovým oddílem v  Harrachově, účastníkem 
krajské soutěže. Toto utkání skončilo 8 : 2 v  náš 
neprospěch, ale nebylo účelem zvítězit, nýbrž se 
řádně  proběhnout. Dále proběhla další přípravná 

utkání, která již vyzněla jednoznačně v  náš prospěch. 
Hráčský kádr pro jarní část zůstává beze změn a tímto 
si dovoluji pozvat naše příznivce na  první jarní 
mistrovské utkání, které se  uskuteční 23. 3.  v 15.00, 
když na  našem stadionu přivítáme Skřivany B. Naši 
starší žáci, jak jistě víte, hrají okresní soutěž 
na  Nymbursku. V  podzimní části skončili v  tabulce 
na pěkném třetím místě a skóre 41 : 14 s 16 body. Je to 
též krásné umístění a  máme i  z nich velkou radost. 
Mistrovská soutěž jim začíná v  neděli 7. 4.  a  začnou 
pěkně z  ostra, poněvadž zajíždí na  derby do Městce 
Králové. Začátek tohoto utkání je stanoven 
na  13.30 hod. Na našem stadionu budou mít i v jarní 
sezoně azyl chlumečtí dorostenci pod vedením našeho 
rodáka Radka Volejníka. I jim přejeme jen ty nejlepší 
výkony. Z  kultury jsme uskutečnili tradiční Sokolský 
ples, kterého se  zúčastnilo cca 90  lidí. Součástí byla 
i bohatá tombola, což mi mohou potvrdit ti, co se  této 
akce zúčastnili. Na 1. 6.  připravujeme Pouťovou 
zábavu, která se  uskuteční opět v  prostorách 
fotbalového stadionu. K  poslechu a  tanci bude hrát 
Black and White. V měsíci červnu uspořádáme dětský 
den, ale termín bude teprve stanoven. V měsíci červenci  
se bude konat Memoriál Miroslava Hoška a Bohuslava 
Poříze. A  i tento termín bude teprve stanoven. 
Na všechny tyto akce jste všichni srdečně zváni. 

Za Sokol Lovčice z.s. Petr Hlásek
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Naše vystoupení hudebně doprovází Vlado Beňo

 Sen ve Lhotě pod Libčany
Další, a  to patnácté, představení naší poslední hry 

jsme odehráli 27. ledna 2024, kdy jsme vyrazili poměrně 
nedaleko do  Lhoty pod Libčany. V  místním 
společenském sále jsme hráli teprve poprvé. Bylo 
výhodou, že jsme hráli blízko, a tak jsme zvládli balení, 
převoz i  přípravu scény poměrně brzy. Vše proběhlo 
dobře, každý už nakonec ví, co a  jak má dělat. Mírným 
rozdílem oproti jiným sálům asi bylo to, že jsme 
vzhledem k  situování jeviště a  naší konstrukce 
nepoužívali oponu a  změny scén jsme takzvaně 
přiznali. Na  představení přišla pěkná divácká účast 
a  po  odehraném představení se  nám dostalo velkého 
potlesku. Pak nastalo obvyklé rozebrání scény, 
občerstvení a  noční, naštěstí nedlouhá cesta do  našich 
domovů. 

Nyní nás čeká představení 20. 4.  v  Barchově 
a následovně 18. 5. ve Sloupně. 

Za spolek LOOCH přeji krásné probouzející se  jaro 
plné sluníčka

Jaroslav Chalupníček

Divadelní představení spolku Obědovice
V neděli 28. ledna 2024 k nám na  divadelní prkna 

místního KTZ zavítal po 10  letech divadelní soubor 
z  nedaleké obce Obědovice. Divákům přivezli 
autorskou hru Pavla Nováka s názvem Ryzí amatéři.

Příběh této hry se  točí kolem uznávaného 
divadelního režiséra, který je právě postižen sérií 

LOVČIČTÍ  OCHOTNÍCI  Z.  S.

Mirka Sejkorová líčí nejen ženy, ale i muže, zde Tomáše KrálíkaPracoviště našich osvětlovačů

osobních karambolů. Vrací se  do svého rodného 
městečka s nadějí, že se zde odrazí od pomyslného dna 
a začne znovu budovat svou kariéru.

I  přes menší účast v  hledišti se  podařilo vytvořit 
skvělou atmosféru. Publikum bylo aktivní a  dobře 
reagovalo. Velice děkujeme všem, kteří dorazili a strávili 
s námi tento kulturní zážitek.

Petra Petrovická
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71. Světový šampionát ptactva 
Španělsko 2024

Ve dnech 26. – 28. 1. 2024 proběhl již 71.  ročník 
Světového šampionátu ptactva ve  španělském městě 
Talavera de la Reina. Jednalo se  o  akci, které 
se účastnilo cca 22 300 ptáků z  celého světa, od  téměř 
2 700 vystavovatelů. Rozdáno bylo skoro 4 000 medailí. 
Z  ČR bylo na  tuto výstavu odesláno 130 ptáků 
od 13 chovatelů, s konečným ziskem 57 medailí pro ČR. 
To je vůbec nejlepší výsledek pro ČR za dobu konání SŠ. 
Ptáci se  na tuto výstavu dopravují konvoji , 
které všechny ptáky vyzvednou, a pak doručí na místo 
konání. Ptáci v místě konání stráví 14 dní. Během této 
d o b y p ro b í h á h o d n o c e n í p t á ků ( z a  ú ča s t i 
mezinárodních posuzovatelů) a  pak vyhodnocení 
výstavy. Před slavnostním otevřením vždy probíhá 
galavečer, na  kterém se  sejdou chovatelé, funkcionáři 
a  výpravy všech zúčastněných zemí. Pro veřejnost je 
výstava otevřena od  pátku do  neděle. Letošní 
návštěvnost SŠ byla přes 27 000 návštěvníků. Španělští 
chovatelé patří k  těm vůbec nejlepším, i proto je tento 
výsledek obrovským úspěchem jak pro ČR, tak i pro mě 
osobně. Mohu říct, že úspěchem přímo životním 
a  rozhodně nečekaným. Je to velká motivace do další 
práce. SŠ se  koná každý rok, vždy v  jiném státě 
a ve velkých výstavních halách. Sjedou se zde chovatelé 
jak z Evropy, tak i exotických zemí, jako Bahrajn, SAE, 
JAR nebo USA. Je to zážitek se této akce zúčastnit jako 
vystavovatel, tak i jako návštěvník. Každoročně na tuto 
výstavu jezdíme osobně a  máme možnost potkat 
se  s  těmi nejlepšími v  tomto oboru. Podělit 
se o zkušenosti, rady a poznatky z chovu. Pár let zpět 
jsme se  pohybovali po  výstavě bez  povšimnutí 
ostatních chovatelů, nyní už je situace jiná, o  zájem 
ostatních chovatelů není nouze. Je vidět ohromný 
posun jak v  kvalitě našich chovanců, tak i  v  zájmu 
ostatních chovatelů z  Evropy. Jak vždy říkáme: 
chovatelství spojuje svět. Osobně jsem poslal na  tento 
SŠ 12 ptáků se ziskem 2 zlatých medailí a titulem Mistr 
světa, 3 stříbrné medaile a 2 bronzové medaile. Byla to 
moje druhá účast na  SŠ. Na  loňském SŠ v  italské 
Neapoli jsem získal 5 medailí (3 stříbrné a 2 bronzové). 
Jako chovatel drobného exotického ptactva jsem začínal, 
když mi bylo 8 let. K chovatelství mě přivedl můj děda, 
který byl také velmi úspěšným chovatelem. Můj první 
pár byly amadiny Gouldové. S  tímto druhem jsem 

začínal a  vlastně nikdy za  těch 35  let, co se  tomuto 
koníčku věnuji, nikdy nepřestal. Je to můj oblíbený 
druh, a  právě i  s tímto druhem jsem dosáhl těchto 
úspěchů. Před  12 lety jsem se  stal členem nově 
vzniklého AG klubu (klub chovatelů amadiny 
Gouldové), který se  specializuje na  šlechtění tohoto 
druhu a  výstavnictví jako takové. A  již 5. rokem 
působím jako předseda tohoto klubu. Každoročně 
se účastním výstav jak v ČR, tak i mezinárodních. Je to 
krásný koníček, díky kterému jsem měl možnost poznat 
spoustu chovatelů, kamarádů se  stejným zájmem, jak 
tady z  Čech, tak i  ze  Slovenska, Itálie, Španělska, 
Portugalska, Holandska, Belgie. Nedá se to nazvat jako 
koníček, je to takový kůň. Za tento úspěch vděčím celé 
rodině, která mě v tomto podporuje a má trpělivost.

Chocholouš Martin

3x foto: Medaile získané na MS 2024

Česká výprava s medailovými úspěchy

ÚSPĚCHY  NAŠICH  OBČANŮ
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 Foto z MS, setkání české a portugalské výpravy

                                   Amadina Gouldova

Členové českého AG klubu s významným španělským chovatelem amadiny Gouldové
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 I  když by se  mohlo zdát, že přes zimu vlastně 
nemají zahrádkáři co dělat, ve  skutečnosti to tak není. 
Únor a březen jsou totiž měsíce, ve kterých je ideálně 
začít s  přípravou na  teplejší období. Vegetace je 
aktuálně proti normálu o 43 dní napřed‼ Neuvěřitelné, 
máme zimu jak ve  Španělsku. Meruňky budou brzy 
kvést, v našich podmínkách katastrofa.

V  těchto měsících sice vládně ještě zima, většina 
zahrádkářů už ale velmi dobře ví, že je načase připravit 
zahradu na  jaro. Než vypukne jarní sezóna je totiž 
důležité podniknout pár důležitých kroků. Mezi ně je 
možné zařadit zhodnocení minulé sezony (v případě, že 
jste tak už neudělali), přípravu nářadí, hnojiv, postřiků, 
samotné hnojení, kypření půdy, prosvětlení korun 
stromů, odstranění nemocných, zlomených a  jinak 
poškozených vě tví . Následně je j ich ošetření 
a  v  neposlední řadě i  přichystání kompostu 
na průběžné dodávaní výživy. Tahle předjarní aktivita 
se  totiž v  následujícím období nepochybně vyplatí. 
Dle  zájmu se  můžeme jednotlivým krokům věnovat 
podrobněji příště. Vzhledem k mé profesi, která je teď 
i mým koníčkem, bych vám ráda touto cestou poradila 
první jarní postřiky ve Vašich zahradách.

Ošetření meruněk, případně broskvoní proti 
moniliové spále – doporučuji sledovat 
aktuální teploty a  posun poupat 
na  stromě . Termín ošetření volte 
v  závislosti na  skutečném stádiu 
fenologického vývoje meruněk. První 
ošetření proti moniliové spále se aplikuje 
na počátku rozkvětu (10–20 % rozkvetlých 
květů). V případě potřeby (deštivé počasí, 
chladno, dlouhá doba kvetení) opakujte 
ošetření ve  druhé polovině květu 
a  dokvétání. Základem ochrany proti 
korovým nekrózám a  chorobám kůry 

a  dřeva jsou preventivní opatření. Proto je vhodné 
při  prvním jarním ošetření použít měďnaté fungicidy, 
které alespoň částečně omezí výskyt těchto chorob. 
Něco na pomoc ve výběru přípravku:

CUPROZIN PROGRESS peckoviny odumírání 
peckového ovoce (Valsa leucostoma), rakovinové 
odumírání 
DEFENDER DRY peckoviny suchá skvrnitost listů 
peckovin, skvrnitost listů třešní 
COPAC WG broskvoň kadeřavost při nalévání pupenů, 
nejpozději na  počátku rašení, slivoň, meruňka korové 
nekrózy 
CHAMPION 50 WG broskvoň kadeřavost od nalévání 
do počátku rašení, slivoň puchrovitost, meruňka korové 
nekrózy, třešeň, višeň 
KUPRIKOL 50  broskvoň kadeřavost , s l ivoň 
puchrovitost, meruňka korové nekrózy 
FLOWBRIX broskvoň kadeřavost

Brzy na  jaře, při vlhčím a  chladnějším průběhu 
počasí, je v rizikových lokalitách vhodné ošetřit slivoně 
proti puchrovitosti. Jednotlivé odrůdy slivoní se  liší 
v  náchylnosti (citlivá k  napadení je odrůda Švestka 
domácí). Při ošetření zohledňujeme výskyt choroby 
v  dané lokalitě v  minulém roce. Vhodný termín 
aplikace je stanoven dle fenologického vývoje slivoní 
v  období počátku rašení, kdy pupeny pukají a  je 
viditelná světlezelená část pupenu, případně se  na 
listových pupenech začínají objevovat první malé 
špičky listů. Napadení touto chorobou lze zabránit, 
podobně jako u  kadeřavosti listů broskvoní, 
preventivním ošetřením měďnatými přípravky.  Pokud 
je průběh počasí chladný a deštivý, je vhodné ošetření 
opakovat až do  stadia bílého poupěte. A  samozřejmě 
nemůžeme zapomenout i  na  jádroviny (jabloně 
a  hrušně). Kde můžeme použít stejné přípravky 
na  měďnaté bázi. V  tomto období si pořešíte 
strupovitost a korové nekrozy (tzv. dezinfekci stromů). 

Na začátek máte informací dost, tak přeji hodně 
štěstí v nové zahrádkářské sezoně. 

Pokud byste měli nějaké dotazy, můžete se  na mě 
o b r á t i t . P o můžu v  ře z u , v e  výbě ru o d růd 
a agrotechnice. 

Ing. Darina Hadvigová

ZIMA  TO  ZABALILA
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SPOLEČENSKÁ  RUBRIKA
Výročí narození
Oslavencům blahopřejeme.

Ve společenské kronice 
uvádíme výročí narození let 
50, 55, 60, 65 a od 70 let vše.
Společenská kronika není na 
přání některých jubilantů 
úplná.

březen
60 let – Berousková Marie, č. p. 162
             Hušek Jiří, č. p. 153
             Staňková Ilona, č. p. 250
65 let – Čejková Ivana, č. p. 107
71 let – Havlinová Renata, č. p. 67
             Luňák Jaroslav, č. p. 216
             Šídlová Blanka, č. p. 243
74 let – Bendáková Květoslava, č. p. 127
             Svatoška Jaroslav, č. p. 137
75 let – Myška Josef, č. p. 207
76 let – Červinková Libuše, č. p. 225
             Králík Josef, č. p. 4
77 let – Petrovický František, č. p. 100
82 let – Komárková Marie, č. p. 239

duben
50 let – Pšenička Leoš, č. p. 268
55 let - Matuška Petr, č. p. 26
70 let – Kerlesová Jana, č. p. 176
73 let – Svatošková Milada, č. p. 137
76 let – Tománek Jaroslav, č. p. 65
77 let – Školník Miroslav, č. p. 76
78 let – Hálová Miluška, č. p. 226

Kalendář akcí

18. 3. 2024
15:00 - 17:00 h.

Posilovna mozku
knihovna

22. 3. 2024 Noc s Andersenem
knihovna

23. 3. 2024
20:00 h.

Hasičský ples
KTZ

13. 4. 2024
9:00 h.

Ukliďme Lovčice

17. 4. 2024
13:30 - 16:00 h.

Zápis do 1. třídy ZŠ Lovčice
ZŠ

19. - 20. 4. 2024 Jarní sběr odpadů

30. 4. 2024 Pálení čarodejnic

16. 5. 2024
14:00 h.

Posezení se seniory
KTZ

7. - 8. 6. 2024 Volby do Evropského parlamentu
KTZ

19. - 23. 8. 2024 Příměstský tábor

Změna plánu akcí vyhrazena.

Narozené děti
Blahopřejeme. Labík Dominik, č. p. 65, datum narození 27. 1. 2024

Omluva:
V minulém čísle bylo nesprávně uvedené jméno 
narozené holčičky. 
Správně má být uvedeno Hnojilová Victoria.
Moc se jí i rodičům za toto nedopatření omlouváme.

Správné odpovědi jsou: 1. Tři oříšky pro Popelku, 
2. Pták ohnivák, 3. Šípková růženka, 4. S čerty nejsou 
žerty,5. Kocour v botách, 6. Čert a Káča, 7. Ledové království, 
8. Pinocchio, 9. Sněhurka a sedm trpaslíků, 10. Perníková 
chaloupka, 11. Pohádky tisíce a jedné noci, 12. Lví král
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